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Protokół Nr 14/2008 

 

sporządzony z   posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska   Rady Gminy Wierzchlas z dnia 17 marca 2008 rok.                      

w pok. nr 15 tut. Urzędu . Początek posiedzenia o godz. 9
00

,  

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Jerzy Cieślak                    -  Z-ca Przewodniczącego Komisji 

2. Marek Leszczyk               –  Członek 

3. Ryszard Świątek              – Członek 

4. Krzysztof Bednarek          - Wójt Gminy 

5. Leszek Gierczyk              – Sekretarz Gminy 

6. Teresa Nowak                  – Skarbnik Gminy 

7. Bożena Bąk                      – Inspektor ds. gospodarki gruntami 

8. Agnieszka Leszczyk          - Referent  UG 

9. Andżelika Kucharska-Bociąga – Inspektor UG 

10. Sabina Dura                        - Inspektor UG 

 

Nieobecny Radny Jacek Młynarczyk 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na XIV sesję Rady Gminy Wierzchlas 

2. Podjecie uchwał w sprawie:   

a)  zmian w budżecie Gminy Wierzchlas 

b)  regulamin wynagradzania nauczycieli 

c)  zatwierdzenia statutu Szkoły Podstawowej w Toporowie. 

d)  Sprzedaży działki Nr 233/11 położonej w miejscowości Kochlew 

e) Zakup działki Nr 367/1 na poszerzenie drogi gminnej w miejscowości 

Mierzyce. 

f) Sprzedaż działek położonych w Kraszkowicach w formie przetargu . 

3. Wyrażenie zgody na zakup gruntu w celu poszerzenia  drogi gminnej               

w miejscowości Kochlew. 

4. Rozpatrzenie wniosku w sprawie wydzierżawienia działek położonych            

w Kraszkowicach.  

5. Rozpatrzenie wniosku Pana Marka Hrabańskiego Rozpatrzenie wniosku 

Pana Marka Hrabańskiego w sprawie zakończenia działalności 

Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Toporowie oraz 

uregulowanie zaległości. 

6. Wyrażenie opinii dotyczącej zakupu działki w celu  poszerzenie drogi 

Mierzyce-Opatów.’ 

7. Informacja dotycząca zakupu części działki Nr 129/1 w miejscowości 

Kochlew. 

8. Omówienie projektu odnowy centrum wsi Toporów. 
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9.  Wyrażenie opinii w sprawie przedłużenia oświetlenia ulicznego                    

ul. Leśnej w Kraszkowicach. 

10. Wyrażenie opinii w sprawie  projektu uchwały Rady Powiatu 

Wieruszowskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieruszowie.  

11. Rozpatrzenie wniosku w sprawie dofinansowania do zakupu mundurów 

dla członków Strażackiej Orkiestry Dętej w Wierzchlesie.  

12. Przyjęcie sprawozdania z działalności GOPS w Wierzchlesie za 2007 

rok. 

13. Przyjecie sprawozdania z działalności GK ds. PiRPA za 2007 rok. 

14. Przyjęcie sprawozdania z działalności rady Gminy oraz Komisji 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska za 2007 rok. 

15. Informacja z zebrań wiejskich. 

16. Wizja w terenie : 

- most Przywóz, droga Kochlew. 

      17. Wolne wnioski i zapytania.             

 

Punkt 1. 

Zaopiniowanie materiałów na XIV sesję Rady Gminy Wierzchlas 

 

Punkt 2 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Zmian w budżecie gminy Wierzchlas. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Teresa Nowak Skarbnik Gminy                            

i powiedział, że z Urzędu Wojewódzkiego otrzymaliśmy z Ministerstwa 

Finansów ostateczne kwoty subwencji oraz ostateczne kwoty dotacji z Urzędu 

Wojewódzkiego w związku z tym nasz budżet należy dostosować do tych kwot 

o które zostały zwiększone. 

Zwiększone zostały zadania zlecone z Urzędu Wojewódzkiego 72.073 zł oraz 

dotacja do zadań własnych gminy 26.662 zł oraz zwiększono nam subwencje 

oświatową zwiększono o 263.850 zł.   

Razem  budżet zwiększa się o kwotę 362.585 zł  

Subwencja przeznaczano jest tylko na oświatę i to jest wprowadzone i w dziale 

801 Oświata i wychowanie. Środki te przeznaczone  są na płace oraz na Zus-y. 

I tak Dział 801 – Oświata i wychowanie: 

Szkoły podstawowe  -    133. 434 zł 

Przedszkola                  -   45. 653 zł 

Gimnazja                      -   71. 580 zł 

Świetlica                       -     5. 000 zł 

 

Natomiast z dotacji przeznaczone są na następujące cele: 

- zasiłki rodzinne 58.589 zł, 

- Składki na ubezpieczenie zdrowotne osób pobierających świadczenie 

zdrowotne  - 684 zł 
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Zasiłki na pomoc w naturze oraz na    ubezpieczenia społeczne są to zasiłki 

okresowe oraz celowe  15. 111 zł 

Dożywanie uczniów 24 351 zł. 

Ogółem zwiększenia dochodów i wydatków gminy  362.585 zł 

Krajowe Biuro Wyborcze   na stały rejestr wyborców zmniejszyło nam środki o 

120 zł. Jest to wprowadzone Zarządzeniem Wójta. 

Komisja nie miała uwag i wnosi o podjecie uchwały na najbliższej sesji.  

 Skarbnik powiedziała, że zachodzi konieczność wprowadzenia drugiej 

uchwały odnośnie zwiększeń i zmniejszeń w naszym budżecie.  

Dział 010  - Rolnictwo i łowiectwo zmniejsza się  kwotę 570.000 zł tj. odnowa 

centrum wsi Wierzchlas, a powstaje w tym dziale też inwestycja tylko pod 

nazwa odnowa centrum wsi Toporów. Miejscowości Toporów w budżecie 

zaplanowane są środki na wykonanie chodnika przy kościele w wysokości 

100.000 zł. Środki te również zostają przeniesione na dział 010 i dołączone są 

do 570.000 zł    co łącznie daje kwotę 670.000 zł  - i przeznaczane zostaje na 

odnowę centrum wsi Toporów. 

Następne zmniejszenia w dziale 600 w paragrafie 2820  - 10.000 zł na dotacje 

do stowarzyszeń – środki zostają zmniejszone i przeznaczane są na straż 

bezpośrednio do realizacji jest to straż Przywóz. Zebranie wiejskie w Przywozie 

przeznaczyło również środki sołeckie w wysokości 4.700 zł na straż. 

W związku  z tym należy   środki w wysokości 14.700 zł zmniejszyć i w tym 

samym dziale należy zmniejszyć środki w wysokości 100.000 zł które 

przeznaczone były na chodnik w Toporowie. 

Łączne zmniejszenia w dziale 600 to 114.700 zł. 

Skarbnik nadmieniła, ze zmian przygotowana zostanie uchwała to musi być 

wcześniej opracowany układ wykonawczy. 

Natomiast  odczytała projekt uchwały dotyczący zmian w budżecie gminy   

dokonuje się zmniejszeń na kwotę  684.700 zł , a zwiększa się wydatki gminy w 

wysokości 684.700 zł. Nadmieniał, że nazwa zadania  odnowa centrum wsi 

Wierzchlas zamieniona zostaje na odnowę centrum wsi Toporów oraz  zadanie o 

nazwie przebudowa drogi gminnej Krzeczów – Kamion otrzymuje brzmienie 

przebudowa drogi gminnej Krzeczów – Toporów. Natomiast zgodnie z 

projektem który jest opracowywany musi być wprowadzona taka nazwa 

natomiast kwotowo nic się nie zmienia.  

 

Komisja nie miała uwag i wnosi o podjecie uchwały na najbliższej sesji. 

 

 Skarbnik powiedział, ze przygotowane zostało sprawozdanie z 

działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Wierzchlesie na 2007 rok. 

Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem i przyjęła je do akceptującej 

wiadomości.  

b) Zmian w regulaminie wynagradzania nauczyciel 

 

Komisja stwierdziła, że nie wnosi żadnych zmian do regulaminu.  
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c) Przyjęcie statutu szkoły Podstawowej w Toporowie. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy i powiedziała, że 

regulamin Szkoły Podstawowej w Toporowie należy dostosować do 

obowiązujących przepisów. 

 

Komisja nie miała uwag i wnosi o podjęcie uchwały na sesji.  

 

d) Sprzedaży działki Nr 233/11 położonej w miejscowości Kochlew. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Bożena Bąk  i powiedziała, że działka 

ma powierzchnie 0,38 arów i jest działka położona w uprawach rolnych. 

Rzeczoznawca wycenił działkę na 6.350 tj. następnie zwróciła się do 

radnych o podjęcie decyzji dotyczącej sprzedaży  działki w formie 

przetargu i określenie ceny wywoławczej . 

 

Komisja po szczegółowej analizie  aby działkę wycenić 500 zł za ar. 

 

e) Zakup działki Nr 367/1 na poszerzenie drogi gminnej w miejscowości 

Mierzyce. 

          Wprowadzenia do tematu dokonała Bożena Bąk  i powiedziała, że na     

          poprzedniej sesji zaopiniowany został zakup działki co umożliwiło  

          wykonanie podziału. W  wyniku podziału  wydzielono działkę o  

          powierzchni 0,7779 m
2
 , następnie zwróciła się do Radnych o podjecie  

          uchwały w tej sprawie. 

 

         Komisja nie miała, żadnych uwag i wnosi o podjęcie uchwały na    

        najbliższej sesji. 

       

f) Sprzedaż działek położonych w Kraszkowicach w formie przetargu . 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Bożena Bąk  i powiedziała, że na 

ostatniej sesji uchylona została uchwała w sprawie zamiany działek wraz             

z dopłatą  w związku z tym należy podjąć druga uchwałę odnośnie 

sprzedaży działek w formie przetargu i zwróciła się do Komisji o podjęcie 

uchwały i określenie ceny wywoławczej za w/w działki. 

 

Komisja zaproponowała cenę 125.000 zł i wnosi o podjęcie uchwały w/w 

sprawie na sesji. 

 

 

3. Wyrażenie zgody na zakup gruntu w celu poszerzenia  drogi gminnej               

w miejscowości Kochlew. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Bożena Bąk  i powiedziała, że  

Państwo Czarnuch złożyli wniosek w którym wyrazili zgodę  na 
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poszerzenie  drogi gminnej w miejscowości Kochlew pod warunkiem 

wykonania dodatkowego wjazdu na posesje za cenę 1000 zł za ar.  

Komisja wyraziła zgodę na zakup części działki w celu poszerzenia drogi. 

 

4. Rozpatrzenie wniosku w sprawie wydzierżawienia działek 

położonych            w Kraszkowicach.  

 

Radni zapoznali się z wnioskiem Pana Bartłomieja Bartosa,  w którym 

zwraca się z prośba o wydzierżawienie działek położonych w 

Kraszkowicach  na okres 10 lat . Działki stanowią powierzchnie 1,51 ha. 

 

Komisja  udała się w teren  i dokonała wizji na gruncie postanowiła 

wstrzymać się z decyzją do sesji oraz wypowiedzenie się w temacie 

radnych z terenu Kraszkowic.  

 

5. Rozpatrzenie wniosku Pana Marka Hrabańskiego w sprawie 

zakończenia działalności Niepublicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Toporowie oraz uregulowanie zaległości. 

 

Komisja zapoznała się z pismem  Pana Marka Hrabańskiego,  który 

zwrócił się do Rady Gminy z wnioskiem  dotyczącym zamiany należności 

swoich zaległości  na wykonany remont pomieszczeń  (zamontowanie 

drzwi   i wykonanie schodów). 

W pomieszczeniach ma powstać Gminne Centrum Informacji 

Turystycznej i dlatego należy pozostawić lokal  w obecnym stanie i 

przychylić się do przedstawionej propozycji.  

            

Komisja postanowiła umorzyć należności w zamian za pozostawienie  

obecnego stanu technicznego ponadto wartość drzwi i schodów jest 

zbliżona do zaległości jakie ma Pan Hrabański wobec Urzędu Gminy.  

 

6. Wyrażenie opinii dotyczącej zakupu działki w celu  poszerzenie drogi 

Mierzyce-Opatów.’ 

Wprowadzenia do tematu dokonała Bożena Bąk i powiedział, że wpłynął 

wniosek od Pani Roszczyk Heleny w sprawie sprzedaży części działki  na 

poszerzenie drogi gminnej w miejscowości Mierzyce za cenę 1.300 zł za 

ar. 

Komisja wyraziła pozytywna opinię w sprawie wykonania podziału 

działki.  

 

7. Informacja dotycząca zakupu części działki Nr 129/1 w miejscowości 

Kochlew. 

Pani Bożena Bąk poinformowała, radnych że powierzchnia wydzielonej 

działki w Kochlewie Państwa Brożyna wynosi  ok. 3 arów. 
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Komisja nie miała uwag i przyjęła informację do wiadomości. 

 

8. Omówienie projektu odnowy centrum wsi Toporów. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Andżelika Kucharska – Bociąga i 

powiedziała, że  projekt gminny pn. „Podniesienie atrakcyjności 

turystycznej wsi Toporów poprzez odnowę Centrum”. Gmina Wierzchlas 

zamierza, bowiem wystąpić z wnioskiem o dofinansowanie tego zadania 

do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach działania: 

„Odnowa i rozwój wsi”. Maksymalne dofinansowanie to 75 % kosztów 

kwalifikowanych jednak nie więcej niż 500 tys. zł dla jednego zadania. 

Inwestycja odnowy centrum Toporowa pierwotnie planowana była do 

zlokalizowania na działkach oznaczonych Nr ewid.:523/2, 525/2.532,552, 

553 i 1559. Jednak ostatecznie zagospodarowane zostaną działki Nr 

ewid.: 523/2, 525/2, 532, 552 i 1559. Działka nr 553 jest własnością 

parafii rzymsko – katolickiej św. Franciszka z Asyżu w Toporowie, 

wobec czego wystąpiono z zapytaniem do ks. Mariana Morgi, proboszcza 

parafii Toporów, o możliwość wykupienia od niego tej właśnie działki. 

Ksiądz skonsultował się w tej sprawie z Kurią Częstochowską i 

ostatecznie wydał wójtowi Gminy Wierzchlas odpowiedź negatywną, co 

do sprzedaży działki nr 553.  

Inwestycja odnowy Centrum wsi toporów obejmowała będzie: 

- budowę ciągu pieszo-jezdnego (dz. Nr ewid.: 532 i 552); 

- budowę przestrzeni publicznej – bulwaru nadrzecznego; 

- budowę miejsc postojowych dla samochodów osobowych; 

- budowę linii kablowych oświetlenia ulicznego i słupów 

oświetleniowych; 

- zagospodarowanie terenu inwestycji zielenią niską i wysoką urządzoną; 

- zlokalizowanie obiektów małej architektury. 

 

Komisja nie miała uwag i przyjęła przedstawiona informacje do     

wiadomości . 

 

9.  Wyrażenie opinii w sprawie przedłużenia oświetlenia ulicznego                    

ul. Leśnej w Kraszkowicach. 

Komisja zapoznała się z wnioskiem a następnie udała się w teren i po 

wizji w terenie  stwierdziła, że w obecnej chwili nie ma środków 

finansowych  w budżecie  na realizacje w/w zadania 

Komisja zaproponowała, żeby środki na to zadanie zaplanować w 

budżecie na 2009 rok.  

 

10. Wyrażenie opinii w sprawie  projektu uchwały Rady Powiatu 

Wieruszowskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieruszowie.  
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Komisja zapoznała się z projektem uchwały Powiatu Wieruszowskiego , 

który otrzymała w zawiadomieniach na komisji i wydała pozytywną 

opinie odnośnie likwidacji Samodzielnego publicznego Zakładu opieki 

Zdrowotnej w Wieruszowie.  

 

11. Rozpatrzenie wniosku w sprawie dofinansowania do zakupu 

mundurów dla członków Strażackiej Orkiestry Dętej w Wierzchlesie.  

 

Komisja po zapoznaniu się z wnioskiem postanowiła przyznać środki dla 

Strażackiej Orkiestry Dętej na zakup mundurów.  

 

12. Przyjęcie sprawozdania z działalności GOPS w Wierzchlesie za 2007 

rok. 

Komisja otrzymała materiał przed posiedzeniem Komisji zapoznała się z 

jego treścią i przyjęła do akceptującej wiadomości.  

 

13. Przyjecie sprawozdania z działalności GK ds. PiRPA za 2007 rok. 

 

Komisja otrzymała materiał przed posiedzeniem Komisji zapoznała się z 

jego treścią i przyjęła do akceptującej wiadomości.  

 

14. Przyjęcie sprawozdania z działalności rady Gminy oraz Komisji 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska za 2007 rok. 

 

Komisja otrzymała materiał przed posiedzeniem Komisji zapoznała się z 

jego treścią i przyjęła do akceptującej wiadomości.  

 

15. Informacja z zebrań wiejskich. 

Komisja otrzymała materiał przed posiedzeniem Komisji zapoznała się z 

jego treścią i przyjęła do akceptującej wiadomości.  

 

16. Wizja w terenie : 

- most Przywóz,  

Komisja podczas wizji na gruncie udała się na most w Przywozie                         

i zaproponowała przygotowanie analizy kosztów przebudowy mostu oraz 

zaplanować na ten cel środki w przyszłorocznym budżecie gminy. 

-Droga  Kochlew  -  komisja stwierdziła, że zadanie zostało 

zrealizowane.  

 

17. Wolne wnioski i zapytania.          

 

1) Bożena Bąk poinformowała, że wpłynął wniosek w sprawie sprzedaży 

działki  położonej w Łaszewie nr 118/1  jest to rola, nieużytki 

powierzchnia ok. 67  arów i Wójt zwrócił się o wydanie opinii 

Komisji w sprawie przekazania działki  pod przetarg. 
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Komisja wyraziła pozytywna opinie w sprawie sprzedaży działki w 

formie przetargu oraz jej wyceny. 

 

2) Sekretarz poinformował, że w Szkole w Toporowie jest jedna działka 

Pana Kurpeta  a druga jest sprawa Pana Stasiaka jednak działka ta jest 

przez zasiedzenie. Pan Kurpet zwrócił się do Gminy aby dokonać 

wyceny i wówczas jak będzie określona cena wówczas można 

prowadzić negocjacje dotyczące sprzedaży i za jaka cenę.  

                Komisja wyraziła zgodę na wykonanie wyceny działki  Pana Kurpeta. 

 

3) Do Komisji wpłynął wniosek Powiatowego Państwowego 

Inspektoratu Sanitarnego w Wieluniu w sprawie  remontu stołówki             

w Szkole Podstawowej w Strugach. Komisja zapoznała się z 

wnioskiem i postanowiła z nowym rokiem szkolnym zamknąć 

stołówkę dlatego, że nie ma w obecnej chwili środków na jej remont, 

a ponadto do szkoły uczęszcza  bardzo mała liczba dzieci.  

 

4) Sprawozdanie dotyczące umarzania zalęgłości oraz odraczanie 

terminu spłaty całości lub części należności albo rozłożenia płatności 

całości lub części należności na raty.   

  

Komisja po szczegółowym przeanalizowaniu sprawozdania przyjęła 

je do wiadomości. 

 

5) Dofinansowanie do zakupu sztandaru dla OSP w Przywozie. 

Komisja po zapoznaniu się z wnioskiem i jego przeanalizowaniu  

postanowiła przyznać  środki w wysokości 1.000 zł na zakup 

sztandaru. 

 

6) Zwrot kosztów przejazdu emerytów z Wierzchlas  do Wieluniu  

Komisja po zapoznaniu się z wnioskiem jest przeciwna sfinansowaniu 

kosztów przejazdu autobusem mieszkańców z Wierzchlasu dlatego, że 

jeśli powstałaby taka sytuacja to należałoby traktować wszystkich 

emerytów jednakowo na terenie całej gminy.  

 

7) Dofinansowanie do zakupu samochodu dla Komendy Powiatowej 

Policji w Wieluniu. 

Komisja po zapoznaniu się z  wnioskiem poddała go pod głosownie  2 

radnych było przeciw  dofinansowaniu, a jeden radny wstrzymała się 

od głosu. Komisja większością głosów była przeciwna 

dofinansowaniu do zakupu samochodu . 

 

8) Uzgodnienia projektu rozporządzenia Wojewody  Łódzkiego                     

w sprawie Załęczańskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu 
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Wprowadzenia do tematu dokonała Agnieszka Leszczyk i powiedział, 

że Rada Gminy musi podjąć uchwałę w sprawie Załęczańskiego 

Obszaru Chronionego Krajobrazu . Komisja szczegółowo zajmowała 

się tematem na poprzednich posiedzeniach i wyraziła  negatywne 

uzgodnienie  do projektu rozporządzenia Wojewody Łódzkiego w 

sprawie załęczańskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu. 

Komisja postanowiła podjąć na najbliższej sesji negatywną uchwałę.  

 

9) Sekretarz Gminy poinformował, że analiza herbu gminy z uwagi na 

zastrzeżenia  profesora Macieja Olejnika z Wielunia  dokonana 

została modyfikacja herbu Gminy Wierzchlas. 

 

10) Komisja zapoznała się z nowym projektem herbu i jednogłośnie 

przyjęła przedstawiony projekt herbu. 

 

11) Do Komisji wpłynął wniosek z OSP w Łaszewie w sprawie 

wykonania nowej podłogi w remizie. 

Komisja dokonała wizji w terenie  zapoznała się z obecny stanem 

podłogi i zaproponowała wykonanie bieżących napraw, a wymianę 

podłogi zaplanować w niedalekiej przyszłości.  

 

12) Do Komisji wpłynął wniosek OSP w Wierzchlesie w sprawie  

wykonania chodów, które zamontowane będą jako wyjście awaryjne 

przy budynku remizy.  

Komisja postanowiła aby przyznać środki  w miarę możliwości 

finansowych  gminy 

 

13) Pani Bożena Bąk - inspektor do spraw gospodarki 

nieruchomościami Urzędu Gminy powiedział, ze na dwóch odczytane 

zostało pismo, które złożył Pan Lechosław Mielczarek, w którym 

zwrócił się do rady Gminy z propozycją zamiany działki położonej w 

Wierzchlesie przy ulicy Południowej będącej jego własnością  Nr 

1989 to jest przy hydroforni na działkę  Nr 580/4 położoną w 

Kraszkowicach będącą własnością Gminy Wierzchlas, obecnie jest 

ona dzierżawiona Panu Januszowi Sieradzkiemu na okres 3 lat do 

2010 roku.    

Komisja postanowiła, aby w obecnym czasie nie dokonywać zamiany. 

       

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała                                                    Przewodniczący 

                                                                            Komisji RLiOŚ                                            

Marta Kowalczyk  

                                                                            Jerzy Cieślak 


